

MA Calgary

LIVING THE **QURAN**

Grade 4 | Surat Al-Muzzammil Striving in Faith and Action

INSTRUCTIONS

The contestant is required to know and understand the In the Shade of the Verses and the Knowledge and Action sections. Contestants can choose the language to which they will be orally tested. The Big Idea is for the sake of knowledge and will not be examined on the day of the competition.

THE BIG IDEA

The Prophet Muhammad (SAW) was called many bad names by the disbelievers, some of which were "magician" and the "crazy one". When the news of these names reached him, he was very sad and devastated. For many years, he tried inviting these people to Islam through words and actions. So once he heard about this, he returned home and covered himself, full of despair. Allah (swt) then revealed Surat Al-Muzzammil. In it is a message from Allah (swt) not to despair, but instead to get up in prayer, to read the Quran as it is only with the remembrance of Allah (swt) that we become strong to face these problems.

IN THE SHADE OF THE **VFRSES**

أَوْ زِدْ عَلَيْهِ وَرَتِّلِ ٱلْقُرْءَانَ تَرْتِيلًا

When a Muslim is reciting Quran, it should not be rushed, but should be recited with a careful pace, the application of tajweed rules and with proper tarteel. When we are careful in reciting the Quran, it will leave a lasting impression on our hearts and will increase our level of Iman.

When a Muslim goes through a difficult time, they should rely on Allah (swt), trust in Him, and seek His help. Allah (swt) is the Lord of the Worlds, the Creator of all things. How can we rely on something other than Him? How is it possible that any other being can help us more than Allah (swt)?

KNOWLEDGE AND ACTION

When you are sad, just remember that Allah is always with you and by your side. Keep your tongue moist with the remembrance of Allah, Know Allah through His names and attributes: for He is with His servants at all times.

MAC | Calgary

بالقرآن نحيا

الصف الرابع | سورة المزمل قم واجتهد في الإيمان والعمل



تعليمات

المطلوب من المشارك دراسة وفهم الفقرتين **في ظلال الآيات** و**علم وعمل**. حيث سيتم تقييمه **شفهياً** بعد تسميع السورة الكريمة بأي لغة يختارها المشارك. فقرة **الجو العام للسورة** هي للفهم العام ولن يتم التقييم فيها.

الجو العام للسورة

عندما سمع النبي عليه الصلاة والسلام ما كان الكفار يلقبونه به، أنه ساحر أو مجنون، أحزنه ذلك كثيرًا، وهو الذي كان يدعوهم بكل ما أوتي من قوة إلى الخير، ويهديهم لدين الخير والإسلام. فلما بلغه ما يقولون عنه ذهب مغتمًا إلى بيته وتزمل (أي تغطى) بفراشه حزنًا وهمًّا. فأنزل الله عليه سورة المزمل، وفيها رسالة من الله له أن قُمْ وصَلِّ الليل واقرأ القرآن ولا تقعد حزينًا مهمومًا - فنحن نصبح أكثر قوة واحتمالًا على المصاعب بالصلاة وذكر الله.

في ظلال الآيات

أَوْ زِدْ عَلَيْهِ وَرَتِّلِ ٱلْقُرْءَانَ تَرْتِيلًا

المسلم عندما يقرأ القرآن لا بد أن يقرأه ترتيلًا، أي متمهلًا ومتأنيًا غير مسرع، ومراعيًا لأحكام التجويد، والنطق الصحيح لحروفه وحركاته، حتّى يفهم الآيات ويزيد إيمانه.

رَّبُّ ٱلْمَشْرِقِ وَٱلْمَغْرِبِ لَا إِلَّهَ إِلَّا هُوَ فَٱتَّخِذْهُ وَكِيلًا

المسلم يتوكل على الله ويستعين به عندما يواجه المصاعب، لأن الله تعالى رب كل شيء على وجه الأرض تشرق الشمس عليه أو تغرب. فمن أحق من الله باللجوء إليه؟ ومن سيملك القوة ليساعدنا أكثر من الله؟

علم وعمل

عندما تكون حزينًا تذكر أن الله معك وإلى جانبك، فلا يزال لسانك رطبًا بذكر الله، وتعرف على الله أكثر، فهو دائمًا مع عباده في الرخاء والشدة.